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INTERPELLATIE

van de heer Johan Demol (N) tot de heer François-Xavier de Donnea, Minister-President van de Brusselse 
Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatselijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en land-
schappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek, betreffende “het te voeren veiligheidsbeleid 
en de groeiende onveiligheid”.

(Sprekers: de heer Johan Demol en de heer François-Xavier de Donnea, Minister-President van de Brusselse 
Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatselijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en land-
schappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek)

MONDELINGE VRAAG

van de heer Joël Riguelle (F) aan de heer de heer François-Xavier de Donnea, Minister-President van de Brus-
selse Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatselijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en 
landschappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek, betreffende “de mogelijkheid om subsi-
dies te verlenen voor sociale projecten in de 19 gemeenten”.

(Sprekers: de heren Joël Riguelle en de heer François-Xavier de Donnea, Minister-President van de Brusselse 
Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatselijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en land-
schappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek)

van de heer Joël Riguelle (F) aan de heer de heer François-Xavier de Donnea, Minister-President van de Brus-
selse Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatselijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en 
landschappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek, betreffende “de uitbreiding van het sys-
teem Tele-Politie”.

(Sprekers: de heren Joël Riguelle en de heer François-Xavier de Donnea, Minister-President van de Brusselse 
Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatselijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en land-
schappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek)

van de heer Joël Riguelle (F) aan de heer de heer François-Xavier de Donnea, Minister-President van de Brus-
selse Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatselijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en 
landschappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek, betreffende “de buitenschoolse opvang 
in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest”.

(Sprekers: de heren Joël Riguelle en de heer François-Xavier de Donnea, Minister-President van de Brusselse 
Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatselijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en land-
schappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek)

van de heer Joël Riguelle (F) aan de heer de heer François-Xavier de Donnea, Minister-President van de Brus-
selse Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatselijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en 
landschappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek, betreffende “de onderhandelingen voor 
de herwaardering van het gemeentepersoneel”.

(Sprekers: de heren Joël Riguelle en de heer François-Xavier de Donnea, Minister-President van de Brusselse 
Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatselijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en land-
schappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek)

van de heer Jos Van Assche (N) aan de heren Robert Delathouwer, Staatssecretaris van het Brussels Hoofdste-
delijk Gewest belast met mobiliteit, ambtenarenzaken, brandbestrijding en dringende medische hulp en 
Alain Hutchinson, Staatssecretaris van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest, bevoegd voor huisvesting, 
betreffende “de brandveiligheid van leegstaande panden en krotwoningen”.
- De vraag wordt uitgesteld.
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Voorzitter: de heer Jan BÉGHIN.

- De vergadering wordt om 15.35 uur geopend.

INTERPELLATIE VAN DE HEER JOHAN DEMOL
TOT DE HEER FRANCOIS-XAVIER DE DONNEA,
MINISTER-PRESIDENT VAN DE BRUSSELSE
HOOFDSTEDELIJKE REGERING, BELAST MET
PLAATSELIJKE BESTUREN, RUIMTELIJKE
ORDENING, MONUMENTEN EN LANDSCHAP-
PEN, STADSVERNIEUWING EN WETENSCHAPPE-
LIJK ONDERZOEK, 

betreffende "het te voeren veiligheidsbeleid en de
groeiende onveiligheid".

De heer Johan Demol .- De onveiligheid in Brussel neemt
toe. Het aantal misdrijven in het Brussels Gewest is in 1999
met 18% gestegen. Er is dus meer aan de hand dan een subjec-
tief gevoel van onveiligheid. In een interview met de Finan-
cieel-Economische Tijd heeft Minister-President de Donnea
veiligheid een prioriteit genoemd voor deze regeerperiode.

Uit een vraag van de heer Van Den Eynde aan Minister
Verwilghen in de Kamer blijkt dat er in het Brussels Gewest
gemiddeld één groepsverkrachting per week plaatsvindt. De
daders zijn meestal minderjarige migranten. Aangezien de ins-
tellingen voor bijzondere jeugdzorg volzitten worden de jonge-
ren al vlug opnieuw op vrije voeten gesteld. De voorwaarden
die hun door de jeugdrechter worden opgelegd lappen ze aan
hun laars. De slachtoffers zijn vaak meisjes uit marginale
milieus.

Zullen de veiligheidscontacten worden aangepast? Hoeveel
groepsverkrachtingen werden er tijdens het voorbije jaar in het
Brussels Gewest geregistreerd? Komen er richtlijnen voor de
preventie en de aanpak van dit soort misdrijven?

De heer François-Xavier de Donnea, Minister-President
van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatse-
lijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en land-
schappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek .-
Om de onveiligheid in Brussel aan te pakken moet ingegrepen
worden in het politionele en gerechtelijke apparaat. Bovendien
moet men de moed hebben om nieuwe instellingen voor
bijzondere jeugdzorg op te richten. De gewesten zijn echter
niet bevoegd voor deze maatregelen. Het Brussels Gewest kan
niet langer tussenkomen in de begroting van de politiezones.

We kunnen de gemeenten wel steunen om preventieve
maatregelen te nemen. Vanaf 1 januari 2002 moeten de veili-
gheidscontracten worden aangepast aan het nieuwe politie-
landschap. Het beleid moet vier aandachtspunten centraal
stellen: sociale bemiddeling, schoolbemiddeling, straatwerk en
de bewaking van parken. Het Brussels Gewest zal meer midde-
len ter beschikking stellen om de toegang tot sociale woningen
te beveiligen.

De gewestelijke administratieve diensten zullen de projec-
ten van de gemeenten evalueren. Op deze evaluatievergaderin-
gen zullen ook de burgemeester, het hoofd van de politiezone

en een vertegenwoordiger van het kabinet worden uitgenodigd.
Dit overleg moet behouden blijven.

Statistieken moeten met omzichtigheid worden geïnterpre-
teerd. De bevolking in Brussel bedraagt overdag het dubbele
van ’s nachts. Veel misdaden worden in de omgeving van het
station gepleegd. Het aantal van deze misdaden kan niet in ver-
band worden gebracht met het aantal inwoners.

Misdaadcijfers van verschillende landen kunnen moeilijk
worden vergeleken. Ik verzoek de heer De Mol om bij de fede-
rale overheid de gegevens over misdaad die de Algemene Poli-
tiesteundienst heeft verzameld, op te vragen. Ik heb geen
statistieken over verkrachtingen. Die cijfers kan de heer De
Mol aan de procureur des Konings vragen.

De heer Johan Demol .- Ik vraag niet dat het Gewest zou
tussenbeide komen. In het kader van de veiligheidscontracten
zouden wel preventieve acties kunnen worden ondernomen,
meer bepaald op het vlak van groepsverkrachtingen. Voor de
slachtoffers, dikwijls meisjes uit een marginaal milieu, kan
opvang worden georganiseerd.

De heer François-Xavier de Donnea, Minister-President
van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatse-
lijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en land-
schappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek .-
Dit behoort tot de bevoegdheid van de gemeenschap. Ik wil
hieraan wel meewerken. Er is in ieder geval dringend nood aan
tehuizen voor jonge misdadigers. Dikwijls worden zij vroegti-
jdig vrijgelaten bij gebrek aan tehuizen.

(Verder in het Frans)

Het Brussels Gewest is van plan 500 miljoen uit te trekken
voor preventieve acties die door de gemeenten worden
gevoerd.  Naar verluidt zou het Waals Gewest daartoe slechts
200 miljoen uittrekken.  Men kan het Brussels Gewest niet ver-
wijten dat het geen inspanningen op dit vlak levert.  Men kan
het jammer vinden dat de Gewesten geen politiebevoegdheid
hebben, maar dat staat zo in de Grondwet.  Het Gewest doet
wat het kan in het kader van zijn bevoegdheden en met zijn
begrotingsmiddelen.

- Het incident is gesloten.

(Voorzitter: de heer Claude Michel, 
eerste ondervoorzitter)

MONDELINGE VRAGEN

De mogelijkheid om subsidies te verlenen 
voor sociale projecten in de 19 gemeenten

De heer Joël Riguelle (in het Frans) .- In mei van dit jaar
hebt u in uw antwoord op een vraag van de heer Daems gezins-
peeld op de mogelijkheid om ook subsidies te verlenen voor
sociale projecten in gemeenten die geen preventiecontracten
hebben gesloten.  Bovendien zullen sommige van die contrac-
ten afgeschaft worden.  Heeft de regering aan een regeling
gedacht om die contracten te vervangen?  Worden er ook sub-
sidies verleend aan de gemeenten zonder veiligheidscontract?



4  BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE RAAD
BULLETIN VAN DE INTERPELLATIES EN MONDELINGE VRAGEN

BIV (2001-2002) Nr. 9

De federale overheid en de gemeenten onderhandelen over
de vernieuwing van de contracten.  De meeste gemeenten zul-
len een nieuw contract kunnen sluiten, maar zullen ze de finan-
ciële lasten ervan kunnen dragen?

U hebt ook gesproken van nieuwe criteria voor de selectie
van de projecten.  Over welke criteria gaat het?  Zullen de
gemeenten of de verenigingen van veldwerkers de projecten
sturen?  Zullen er duidelijk omschreven doelstellingen voor de
projecten vastgesteld worden?  Wanneer worden de gemeenten
ten slotte ingelicht over de criteria en de doelstellingen, zodat
ze hun projecten kunnen indienen?

De heer François-Xavier de Donnea, Minister-President
van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatse-
lijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en land-
schappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek
(in het Frans) .- De gemeenten Jette, Evere en Sint-Pieters-
Woluwe hebben hun preventiecontracten met de federale Staat
gesloten.  Het Gewest was daar nooit bij betrokken.  Boven-
dien bestaat er geen enkel verband tussen de beslissing van de
federale overheid om de contracten met Jette en Sint-Pieters-
Woluwe te schrappen en de beslissing van de Brusselse rege-
ring om subsidies te verlenen voor sociale projecten in vers-
chillende gemeenten.

De gemeenten met een preventiecontract zullen in 2002 en
2003 minstens evenveel middelen krijgen als in 2001.  Ik ben
van plan om 5 miljoen te verlenen aan elk van de andere
gemeenten op voorwaarde dat ze interessante projecten indie-
nen.  De onderhandelingen tussen de verschillende partijen zijn
op 26 oktober afgerond.  Ik verwacht tegen medio november
een overzicht.

Het is noodzakelijk om samen te werken en mededinging
met funeste gevolgen te vermijden.  De subsidies voor de
gemeenten zullen gebruikt kunnen worden door verenigingen
te velde op basis van samenwerking.  Het blijft echter essen-
tieel dat de gemeenten controle blijven uitoefenen.  Alle Brus-
selse gemeenten nemen deel aan het project.

- Het incident is gesloten.

Uitbreiding van het systeem Tele-politie

De heer Joël Riguelle (in het Frans) .- Na het succes van
het experiment in Koekelberg was u van plan om dat proefpro-
ject tegen april 2001 uit te breiden tot een duizendtal winkels
in het Brussels Gewest.  U hebt benadrukt dat de buurtwinkels
in het hele Gewest beschermd moeten worden om te voorko-
men dat de dieven hun actieterrein verleggen.

Tijdens dat debat is ook de bescherming van de dienst-
doende artsen aan bod gekomen.

We zouden willen weten hoe het met dat project staat, of de
nodige kredieten vastgelegd zijn en wanneer en met welk sys-
teem alle betrokken winkels uitgerust zullen worden.

De heer François-Xavier de Donnea, Minister-President
van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatse-
lijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en land-

schappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek
(in het Frans) .- Pour des raisons légales, la commune de
Schaerbeek a été désDe gemeente Schaarbeek is om wettelijke
redenen aangewezen als aanbesteder bij de gunning van de
opdracht inzake bewaking op afstand van bepaalde winkels.
Ze vertegenwoordigt de vijftien gemeenten die de opdracht
willen gunnen. Drie firma’s hebben offertes ingediend.  De
gemeente Schaarbeek heeft er één gekozen.  De overeenkoms-
ten zijn vervolgens bekrachtigd door de gemeenteraden,
behalve die van Brussel en Elsene, die dat tijdens hun volgende
vergadering zullen doen.

In totaal hebben 634 winkeliers, onder wie apothekers,
boekhandelaars en juweliers, positief gereageerd.  Voor de art-
sen zouden er specifieke maatregelen genomen moeten wor-
den, zelfs al kan het systeem ook bij hen geïnstalleerd worden.

De heer Joël Riguelle (in het Frans) .- Bij de installatie van
het systeem zou er vertraging kunnen worden opgelopen
wegens de invoering van de politiezones.  Voorheen was het
bewakingssysteem rechtstreeks verbonden met de politiebu-
reaus van de gemeenten.  Nu zou er sprake van zijn om het te
verbinden met de centrale dispatching (DPC).  Hoe zit de vork
in de steel?

De heer François-Xavier de Donnea, Minister-President
van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatse-
lijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en land-
schappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek
(in het Frans) .- Het systeem zou met de dispatching van de
politiezones verbonden worden.  Anderzijds kan men de ver-
traging niet aan nalatigheid wijten.  De heer Simonet heeft vol-
ledig in overeenstemming met de begrotingswet gehandeld.

- Het incident is gesloten.

(Voorzitter: de heer Jan Béghin)

Buitenschoolse opvang in het Brussels Gewest

De heer Joël Riguelle (in het Frans) .- In het kader van de
samenwerking tussen het Waalse Gewest en de Franse
Gemeenschap op het vlak van de buitenschoolse opvang, heeft
deze laatste een oproep gedaan tot de 262 Waalse gemeenten
om tegen 30 oktober 2001 voorstellen inzake buitenschoolse
opvang in te dienen en bij het Gewest en de Gemeenschap
financiële steun aan te vragen.  Ze hebben een forfaitair bedrag
van 1.859 euro gekregen om de huidige situatie in kaart te
brengen en de behoeften op dat vlak te analyseren.  Ze zullen
aanvragen kunnen indienen voor de financiering van voorzie-
ningen, infrastructuur of een betere voorlichting van de ouders.
Die steunmaatregelen omvatten eveneens de aanwerving van
een coördinator.

Is het Brussels Gewest van zijn soortgelijke onderhandelin-
gen met de negentien gemeenten aan te knopen voeren?  Zo ja,
wanneer?  Welke menselijke en financiële middelen worden
voor dat project ter beschikking gesteld?

De heer François-Xavier de Donnea, Minister-President
van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatse-
lijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en land-
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schappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek
(in het Frans) .- Minister Nollet, die voor deze aangelegenheid
bevoegd is, heeft me zijn plannen nog niet meegedeeld.  Ik ben
natuurlijk voorstander van dat soort initiatieven.  Ik zal de evo-
lutie van dit dossier dan ook aandachtig volgen.

- Het incident is gesloten.

Onderhandelingen voor de herwaardering
van het gemeentepersoneel

De heer Joël Riguelle (in het Frans) .- De sociale onrust
van 18 september valt te verklaren door het feit dat de gemeen-
teambtenaren ongeduldig werden, omdat het akkoord voor de
herwaardering van de weddenschalen van de Brusselse
gemeenteambtenaren uitblijft. Sinds 1994 wachten ze op deze
herwaardering. Deze vertraging doet de gemeenteambtenaren
overstappen naar de privé-sector en maakt het moeilijk om
kandidaten voor bepaalde personeelscategorieën te vinden. U
hebt beloofd dat de regering en de vakverenigingen een
akkoord zouden sluiten. Dat akkoord kan gevolgen hebben
voor de gemeentefinanciën. Er zijn immers reeds extra lasten
door de weddenschaalverhogingen ten gevolge van de invoe-
ring van de politiezones en andere daaraan verbonden uitga-
ven.

Wat is het tijdschema voor de onderhandelingen? Wat zijn
de doelstellingen? Wat zijn de gevolgen voor de gemeentefi-
nanciën? Zullen de gemeenten steun krijgen?

De heer François-Xavier de Donnea, Minister-President
van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatse-
lijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en land-
schappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek
(in het Frans) .- Het door het Comité C besproken protocol had
betrekking op de afschaffing van de carenzdag, de perequatie
van de pensioenen, de reorganisatie van de GSOB en de
herwaardering van de weddenschalen.  De onderhandelingen
over de eerste drie punten hebben tot resultaten geleid.  Men
moet echter de financiële toestand van de plaatselijke besturen
en de economische conjunctuur in de gaten blijven houden en
rekening houden met de gevolgen die de hervormingen van de
wetgeving voor de gemeentefinanciën kunnen hebben.  Op 26
oktober is een akkoord gesloten met de drie representatieve
organisaties.  Ze mogen onderhandelen over een weddenverho-
ging met maximum 2% vanaf 1 juli 2002.  In Comité A was er
reeds een akkoord gesloten over een verhoging met 1% vanaf
1 december 2001.  Bij de begrotingsaanpassing 2002 zullen we
de mogelijkheden voor 2003 herzien.  Deze herwaardering
mag niet meer gevolgen voor de begrotingen hebben dan wat
in de vigerende omzendbrieven staat.

De burgemeesters kunnen beslissen of een verhoging van
de weddenschaal aanvaardbaar is. De conferentie van de bur-
gemeesters heeft me bij brief meegedeeld dat ze een dergelijke
indexering niet wensen.

De heer Joël Riguelle (in het Frans) .- U zet de deur open
en laat ze vervolgens door de burgemeesters sluiten.

De heer François-Xavier de Donnea, Minister-President
van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatse-
lijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en land-
schappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek
(in het Frans) .- Ik handel alleen maar volgens de wet.  Deze
beslissing komt er gewoonweg op neer een indexering met 2%
toe te staan.

De heer Joël Riguelle (in het Frans) .- De burgemeesters
worden geconfronteerd met ongunstige financiën.  Met uw
beslissing laat u ze geen keuze.

De heer François-Xavier de Donnea, Minister-President
van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatse-
lijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en land-
schappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek
(in het Frans) .- Ik respecteer de autonomie van de gemeenten
en ik wil geen lineaire maatregelen opleggen.

- Het incident is gesloten.

Brandveiligheid van leegstaande panden
en krotwoningen.

De Voorzitter .- Ik stel vast dat de staatssecretarissen
Delathouwer en Hutchinson afwezig zijn.

De heer François-Xavier de Donnea, Minister-President
van de Brusselse Hoofdstedelijke Regering, belast met plaatse-
lijke besturen, ruimtelijke ordening, monumenten en land-
schappen, stadsvernieuwing en wetenschappelijk onderzoek .-
De vraag behandelt een zeer technische kwestie en ik wens
daarover niet te improviseren.

De heer Jos Van Assche .- Ik ben bereid mijn vraag tijdens
een volgende vergadering te stellen.

De Voorzitter .- Dan stel ik voor dat we deze vraag uitstel-
len en tot het volgende agendapunt overgaan.

- De vergadering wordt om 16.20 uur gesloten.


